

## 榮經黑砂陶～美姑·布拖自然村落彝族年～邛海～觀音閣老茶館 8 日 中國西部·大涼山·世界級人文風光最佳拍攝點 11 月 16 日，去大涼山過彝族年

### 目的地介紹:

**大涼山:** 縱貫中國四川省西南部，在這個名字使人產生涼爽之意的地方，卻世代生息著一群崇尚火的熱情民族。這裏是一幅無始也無終的時間圖案。其地風光綺麗，每一處，每個季節，光影變化中，雲霧繚繞時，渾然的自然風光，給到過這裏的每一個人深刻的印象。注目凝視這一方彝族文化人華野天地，會使你沉浸在族群與文化、祖先與後代、歷史與現實、神秘與莊嚴、永恆與瞬間的輝煌之中.....當地彝人的生產方式、生活習慣、行為方式，人文景觀為攝影界提供了寶貴的資源!



**彝族年:** 每年 11 月 20 即為彝族新年，為期三天，主要內容是祭祖、殺年豬，早晨雞叫以後，全村家家戶戶就要宰殺年豬。全家團聚，或殺豬、殺雞，慶賀當年人丁興旺，來年吉祥安康等事宜。

大涼山更是人文攝影愛好者的天堂，無論是滿臉滄桑的老人還是那些純真可愛的孩子們，加上當地特色的環境氛圍都能讓人覺得不虛此行.....

【線路優勢】大涼山人文風光、彝族文化、特有的地理風光

【特別贈送】不限量供應礦泉水、苦蕎茶水

【行程購物】絕不安排旅遊購物商店。

## Yingjing Black Sand Ware～Meigu·Butuo Natural Villages Yi Nationality New Year～Qionghai Lake～Guanyin Pavilion Old Teahouse 8 Days Western China·Big Liangshan·The Best Photograph Point for World-Class Humanistic Landscape

## On 16th November, To Big Liangshan for Yi Nationality New Year

### Destination description:

**Big Liangshan:** Throughout the southwest of Sichuan province, China, in the name make the person generate a sense of coolness, but generation has lived with a group of advocating the enthusiasm of fire. Here is a pattern of time with no beginning and no ending. Its beautiful scenery, every place, every season, in the light and shadow changes, in the clouds and mist, like the natural scenery, made a deep impression on everyone who has been here. When you gaze at this side of the land of Yi culture and humanity, will immerse you in ethnic groups and cultures, ancestors and descendants, history and reality, mystery and majesty, eternal and momentary glory.....The way of production, living habits and behaviors of the Yi people, and the humanistic landscape provide valuable resources for the photography.

**Yi Nationality New Year:** Every year on November 20 is the Yi New Year, for a period of three days, the main content is to worship ancestors, slaughter the new year's pig, after the rooster crow in the morning, every family in the village will slaughter the new year's pig. Family reunion, or slaughter pig or chicken, to celebrate the prosperity of the year, good luck and health in the next year and other matters.

Big Liangshan is also a paradise for humanistic photography lovers, no matter the old people with vicissitudes or those innocent and lovely children, the environment with local characteristics can make people feel worthwhile.....

[Route advantage] Big Liangshan humanistic Landscape, Yi Nationality culture, unique geographical scenery.

[Special gift] Unlimited supply of mineral water, buckwheat tea.

[Trip shopping] No shopping.

### 簡要行程:

- 11/16 第一天: 成都(四川省省會) 接機→入住酒店 宿: 成都賽侖吉地大酒店同級(准五)
- 11/17 第二天: 成雅~拍攝榮經【古城村砂器窯爐】~雲端上的高速【雅西高速】 宿: 西昌美麗山水大酒店同級(准五)
- 11/18 第三天: 西昌~牛牛壩鄉~美姑原始生態村莊人文拍片 宿: 美姑縣錦霆大酒店同級(准三)
- 11/19 第四天: 全天美姑原始村落外拍·彝族新年 宿: 美姑縣錦霆大酒店同級(准三)
- 11/20 第五天: 美姑~布拖原始生態村莊外拍人文·彝族新年 宿: 布拖皇朝大酒店同級(准四)
- 11/21 第六天: 全天布拖火烈鄉、木爾鄉等彝族村外拍人文·彝族新年 宿: 布拖皇朝大酒店同級(准四)
- 11/22 第七天: 布拖—雅西高速—返成都 宿: 成都賽侖吉地大酒店同級(准五)
- 11/23 第八天: 彭鎮觀音閣【百年老茶館】~乘機返程結束愉快之旅

### Brief itinerary:

- 16 November Day 1: Chengdu (capital of Sichuan province) pick up at airport → Hotel  
Accommodation: Chengdu Serengeti Hotel or equivalent
- 17 November Day 2: Chengdu-Ya 'an Expressway~Photograph Yingjing [Ancient village sand ware kiln craft]~The expressway on the cloud [Ya 'an-Xichang Expressway]  
Accommodation: Xichang Beautiful Landscape Hotel or equivalent
- 18 November Day 3: Xichang~Niuniuba Township~Humanistic photography in Meigu primitive ecological village  
Accommodation: Meigu County Jinting Hotel or equivalent
- 19 November Day 4: Photograph the original village of Meigu all day · Yi Nationality New Year  
Accommodation: Meigu County Jinting Hotel or equivalent
- 20 November Day 5: Meigu~Photograph the Butuo primitive ecological village humanistic Landscape · Yi Nationality New Year  
Accommodation: Butuo Royal Hotel or equivalent
- 21 November Day 6: Full day photograph the Butuo Huolie township, Muer Township and other Yi villages humanistic Landscape · Yi Nationality New Year  
Accommodation: Butuo Royal Hotel or equivalent
- 22 November Day 7: Butuo~Ya 'an-Xichang Expressway~Chengdu  
Accommodation: Butuo Royal Hotel or equivalent
- 23 November Day 8: Peng Town Guanyin pavilion [Century-old tea house] ~ Take the flight home and end the pleasant journey

## 詳細行程/Detailed itinerary:

### 第一天：成都(四川省省會) 接機～入住酒店

成都接團，乘車前往酒店，入住休息。

行進順序：(機場 10KM 酒店)

公里數及行車時間：(12KM)。城區路。行車約 25 分鐘。

住地海拔：成都市 500 米

用餐：午餐\*\*\* 晚餐 晚餐 (中式合菜 50)

住宿：成都賽倫吉地大酒店同級 (准五)

#### Day 1: Chengdu (capital of Sichuan province) pick up at airport → Hotel

Pick up at Chengdu, drive to the hotel, check in hotel and have a rest.

Specific line: Airport 10KM Hotel

Kilometres and driving time: 12KM. Urban road, driving about 25 minutes. Residential elevation: Chengdu city 500M

Dining: Lunch \*\*\* Dinner (Chinese dish 50)

Accommodation: Chengdu Serengeti Hotel or equivalent

### 第二天：成雅～榮經古城村砂器窯爐～雲端天路雅西高速

【榮經古城村】拍攝黑砂陶的制作工藝。它以“榮經砂器”聞名，榮經砂器有着兩千多年的燒制歷史，2008 年，榮經黑砂手工制作技藝被列入國家非物質文化遺產。

【雅西高速】線展布在崇山峻嶺之間，每向前延伸一公里，平均海拔高程就將上升 7.5 米，被稱作“天梯高速”、“雲端上的高速公路”。

行進順序：(成都 175KM 榮經 330 KM 西昌)

公里數及行車時間：(505KM)。高速路+柏油路。行車約 8.5 小時。

住地海拔：西昌 1500 米

用餐：早餐 (酒店內) 午餐 (中式合菜 50) 晚餐 (中式合菜 50)

住宿：西昌美麗山水大酒店同級 (准五)

#### Day 2: Chengdu ~ Yingjing Ancient village sand ware kiln craft ~ The expressway on the cloud Ya'an-Xichang Expressway

[Yingjing Ancient village] To shoot the process of making black sand ware. It is known as "Yingjing sand ware", Yingjing sand ware has a history of more than two thousand years, in 2008, Yingjing black sand craft was listed as the National Intangible Cultural Heritage.

[Ya'an-Xichang Expressway] The line stretches between the mountains, rising an average of 7.5 meters in elevation for every kilometer it extends, it is called "expressway like a ladder", "the expressway above the clouds".

Specific line: Chengdu 175KM Yingjing 330KM Xichang

Kilometres and driving time: 505KM. Asphalt road + Highway, driving about 8.5 hours. Residential elevation: Xichang 1500M

Dining: Breakfast (in the hotel) Lunch (Chinese dish 50) Dinner (Chinese dish 50)

Accommodation: Xichang Beautiful Landscape Hotel or equivalent

### 第三天：西昌～牛牛壩鄉～美姑原始生態村莊人文拍片

【牛牛壩鄉】美姑縣原始村落進行人文創作。牛牛壩的趕場很有名（每月農曆逢四），前來趕場的人們充滿了原汁原味的民俗風情。

行進順序：(西昌 170KM 美姑)

公里數及行車時間：(170KM)。柏油路。行車約 4.5 小時。

住地海拔：美姑 1980 米

用餐：早餐 (酒店內) 午餐 (中式合菜 50) 晚餐 (中式合菜 50)

住宿：美姑縣錦靈大酒店同級 (准三)

#### Day 3: Xichang ~ Niuniuba Township ~ Humanistic photography in Meigu primitive ecological village

[Niuniuba Township] To create humanistic photography in Meigu primitive ecological village. Niuniuba is famous for its market (every fourth day of the lunar month), the people who come to the market are full of original folk customs.

Specific line: Xichang 170KM Meigu

Kilometres and driving time: 170KM. Asphalt road, driving about 4.5 hours.

Residential elevation: Meigu 1980M

Dining: Breakfast (in the hotel) Lunch (Chinese dish 50) Dinner (Chinese dish 50)

Accommodation: Meigu County Jinting Hotel or equivalent

### 第四天：全天美姑原始村落外拍·彝族新年

全天拍攝美姑彝族新年及當地風情、民居、人物等攝影主題。

【美姑】是一個集畢摩(彝族的神)文化之鄉、美女之鄉、摔交之鄉幾大品牌於一身的縣城，它有著博大精深的彝族文化和豐富的拍攝資源。



【**彝族新年**】每年 11 月 20 日為彝族新年，為期三天，主要內容是祭祖，早晨雞叫以後，全村家家戶戶就要宰殺年豬。全家團聚，或殺豬、殺雞，慶賀當年人丁興旺，來年吉祥安康等事宜。

**行進順序:** (美姑縣有代表性的自然村落)

**住地海拔:** 美姑 1980 米

**用餐:** 早餐 (酒店內) 午餐 (中式合菜 50) 晚餐 (中式合菜 50)

**住宿:** 美姑縣錦鑫大酒店 (准三)

#### Day 4: Photograph the original village of Meigu all day · Yi Nationality New Year

Whole day photograph Meigu Yi Nationality New Year and local folk style, folk house, characters and other photographic subjects.

[Meigu] Is a set of Bimo(The god of Yi) culture of the township of the beauty of the township wrestling township several major brands in a county, it has extensive and profound yi culture and rich photograph resources.

[Yi Nationality New Year] Every year on November 20 is the Yi New Year, for a period of three days, the main content is to worship ancestors, slaughter the new year's pig, after the rooster crow in the morning, every family in the village will slaughter the new year's pig. Family reunion, or slaughter pig or chicken, to celebrate the prosperity of the year, good luck and health in the next year and other matters.

**Specific line:** Representative natural villages in Meigu County

**Residential elevation:** Meigu 1980M

**Dining:** Breakfast (in the hotel) Lunch (Chinese dish 50) Dinner (Chinese dish 50)

**Accommodation:** Meigu County Jinting Hotel or equivalent

#### 第五天: 美姑~布拖原始生態村莊外拍人文·彝族新年

【布拖原始生態村】布拖民風古樸純厚，彝族人民熱情好客。當天拍攝布拖彝族新年、風情、民俗、人物、田園.....

**行進順序:** (美姑 120KM 布拖)

**公里數及行車時間:** (120KM)。柏油路。行車約 3.5 小時。

**住地海拔:** 布拖 2400 米

**用餐:** 早餐 (酒店內) 午餐 (中式合菜 50) 晚餐 (中式合菜 50)

**住宿:** 布拖皇朝大酒店 (准四)

#### Day 5: Meigu~Photograph the Butuo primitive ecological village humanistic Landscape · Yi Nationality New Year

[Butuo primitive ecological village] Butuo folk style is simple, pure and thick, Yi people are warm and hospitable. Today photograph Butuo Yi Nationality New Year, customs, folk-custom, characters, pastoral...

**Specific line:** Meigu 120KM Butuo

**Kilometres and driving time:** 120KM. Asphalt road, driving about 3.5 hours.

**Residential elevation:** Butuo 2400M

**Dining:** Breakfast (in the hotel) Lunch (Chinese dish 50) Dinner (Chinese dish 50)

**Accommodation:** Butuo Royal Hotel or equivalent

#### 第六天: 布拖原始生態村莊外拍人文·布拖彝族新年

全天拍攝原始生態村落。布拖民風古樸純厚，彝族人民熱情好客。當天拍攝布拖風情、民居、人物、田園.....

**公里數及行車時間:** (46KM)。柏油路。行車約 3.5 小時。

**住地海拔:** 布拖 2400 米

**用餐:** 早餐 (酒店內) 午餐 (中式合菜 50) 晚餐 (中式合菜 50)

**住宿:** 布拖皇朝大酒店 (准四)

#### Day 6: Photograph the Butuo primitive ecological village humanistic Landscape · Yi Nationality New Year

Full day photograph the Butuo primitive ecological village. Butuo folk style is simple, pure and thick, Yi people are warm and hospitable. Today photograph Butuo customs, folk-custom, characters, pastoral...

**Kilometres and driving time:** 46KM. Asphalt road, driving about 3.5 hours.

**Residential elevation:** Butuo 2400M

**Dining:** Breakfast (in the hotel) Lunch (Chinese dish 50) Dinner (Chinese dish 50)

**Accommodation:** Butuo Royal Hotel or equivalent

#### 第七天: 布拖~雅西高速~返成都

前往西昌，經雅西高速，返回成都。

**行進順序:** (布拖 112KM 西昌 463KM 成都)

**公里數及行車時間:** (575KM)。高速路+柏油路。行車約 9 小時。

**住地海拔:** 成都 500 米

**用餐:** 早餐 (酒店內) 午餐 (中式合菜 50) 晚餐 (中式合菜 50)

**住宿:** 成都賽倫吉地大酒店同級 (准五)

#### Day 7: Butuo~Ya 'an-Xichang Expressway~Chengdu

Go to Xichang, via Ya 'an-Xichang Expressway, return to Chengdu.

**Specific line:** Butuo 112KM Xichang 463KM Chengdu

**Kilometres and driving time:** 575KM. Highway + Asphalt road, driving about 9 hours.

**Residential elevation:** Chengdu 500M

**Dining:** Breakfast (in the hotel) Lunch (Chinese dish 50) Dinner (Chinese dish 50)

**Accommodation:** Chengdu Serengeti Hotel or equivalent

### 第八天:彭鎮觀音閣·百年老茶館~乘機返程結束愉快之旅

【彭鎮觀音閣老茶館】是一座擁有百年歷史的老茶館，是遠近聞名的攝影聖地，吸引了無數國內外遊客前往。之後前往雙流國際機場，乘機返程結束愉快之旅！

行進順序：（酒店 8KM 彭鎮老茶館 18KM 機場）

公里數及行車時間：（26KM）。城區路。行車約 50 分鐘。

用餐：早餐（酒店內） 午餐\*\*\*

### Day 8: Peng Town Guanyin pavilion · Century-old tea house ~ Take the flight home and end the pleasant journey

[Peng Town Old Teahouse] This is a century-old teahouse, it attracts numerous domestic and foreign tourists. After that, go to the Shuangliu International Airport and end the pleasant journey!

Specific line: Hotel 8KM Peng Town Old Teahouse 18KM Airport

Kilometers and driving time: 26KM. Urban Road, driving about 50 minutes.

Dining: Breakfast (in the hotel) lunch: \*\*\*

#### 【溫馨提示】：

- 1、出門在外，安全第一，請不要自行參加攝影行程以外的具有一定危險的活動。
- 2、尊重拍攝行程目的地的風土人情，民俗習慣及宗教信仰。

#### [warm prompt]:

1. Safety first when going out, so please do not take part in some dangerous activities outside our photography trip.
2. Respect the local conditions and customs, folk customs and religious beliefs of the destination.

頌：收穫一次完美的攝影之旅！

Harvest a perfect photography trip!